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Protokół Nr XLVII/09 
z sesji Rady Miejskiej 

w dniu 25 września 2009 r. 
 
    Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko przed otwarciem obrad sesji rady 
przekazał głos Pani Dorocie Komornickiej - Prezesowi Funduszu Lokalnego Masywu 
Śnieżnika. Dorota Komornicka poinformowała, że prywatni sponsorzy ufundowali 
stypendia dla wyróżniających się uczniów z terenu naszej gminy. Ogółem stypendia 
zostały przyznane na bieżący rok szkolny dla 55 uczniów. Następnie wraz z Burmistrzem 
oraz Przewodniczącym wręczyła dyplomy uwzględniające przyznanie stypendium.  
    Przewodniczący otworzył obrady czterdziestej siódmej po wyborach, a zarazem 
jedenastej w tym roku, sesji i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił, iż 
zgodnie z podpisaną listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 21 osób, stanowi kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
 
1. Otwarcie obrad. 
 2. Zatwierdzenie protokołów z ostatnich sesji rady. 
 3. Powołanie sekretarza sesji. 
 4. Funkcjonowanie jednostek oświaty i ich przygotowanie do nowego roku szkolnego. 
 5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka za I półrocze   
     2009 r. 
 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmian w budżecie gminy na rok 2009; 
     2/ uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  
        przestrzennego Gminy Bystrzyca Kłodzka w granicach działki nr 258 we wsi Stara  
         Bystrzyca; 

      3/ zamiany działek położonych we wsi Pławnica 
     4/ o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Polsko –  
        Czeskie Centrum Kultury i Turystyki”; 
     5/ o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009- 
         2013; 
  7. Informacja przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 
  8. Informacje Burmistrza. 
  9. Zapytania radnych. 
10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad.    
 

Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania podniesione ręce liczone będą 
przez wiceprzewodniczącego rady - p. Artura Pokorę.  
Pyta też,  czy Państwo radni lub Pani Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego? 
 
Renata Surma - Burmistrz - zgłosiła wniosek o dodanie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego przy ulicy Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
     W związku z tym, że nie było więcej propozycji do zaproponowanego porządku 
dziennego - Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Burmistrz.  
- Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
przyjęła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ulicy 
Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
   W związku z tym, że nie było więcej propozycji do porządku dziennego - 
Przewodniczący poinformował też, że realizacja porządku dziennego będzie prowadzona 
zgodnie z przesłanym zawiadomieniem na dzisiejszą sesję wraz z przyjętą poprawką,  
a projekt przed chwilą wprowadzonej uchwały będzie rozpatrywany pod pozycją 6  
w punkcie podjęcia uchwał.  
      
Ad 2. 
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Zatwierdzenia protokołu 
z ostatniej sesji”. Poinformował, że protokół z XLVI sesji Rady Miejskiej  
z posiedzenia w dniu 28 sierpnia 2009 r. był i jest nadal do wglądu w Biurze  
Rady Miejskiej. 
      W związku z tym, że nie wniesiono żadnych uwag, co do treści protokołu, 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o jego przyjęcie. 
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
protokół przyjęła. 
 

Ad 3.  
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Powołania sekretarza 
sesji”. 
     Poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem na sesji w dniu 29 grudnia 2006 r. 
obowiązki sekretarza są pełnione przez radnych według kolejności alfabetycznej.  
Na bieżącej sesji ta godność przypada radnej Renacie Błażej, w związku z nieobecnością 
radnego Andrzeja Wziątka.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wybór sekretarza sesji w osobie radnej 
Renaty Błażej. 
    Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 18 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się wniosek przyjęła.  
 
Ad 4. 
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Funkcjonowania 
jednostek oświaty i ich przygotowania do nowego roku szkolnego”.  
Renata  Surma - Burmistrz – poinformowała, że:  

1. Liczba uczniów w jednostkach oświatowych wg stanu na dzień 10.09.2009 r. 
      W roku szkolnym 2009/2010 w 8 szkołach podstawowych na terenie Gminy Bystrzyca 
Kłodzka naukę rozpoczęło 987 uczniów i 354 uczniów w 2 gimnazjach prowadzonych 
przez Gminę. Z edukacji przedszkolnej korzystać będzie ogółem 349 dzieci, w tym  
w Przedszkolu nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej 270 dzieci, a w 6 oddziałach przedszkolnych  
w szkołach podstawowych – 79 dzieci. Wychowanie przedszkolne dla dzieci w wieku od 3 
do 5 lat będzie realizowane również w dotowanych przez Gminę tzw. małych 
przedszkolach w Gorzanowie i Starej Łomnicy.  
       Liczba uczniów w poszczególnych jednostkach oświatowych przedstawia się 
następująco: 

 

Nazwa jednostki Liczba uczniów 
- stan na 10.09.09 

Liczba 
pierwszoklasistów 

Zmiana w 
stosunku do 

ubiegłego roku 

Szkoła Podstawowa nr 1 375 59 -20 

Szkoła Podstawowa nr 2 278 46 -12 

SP w Długopolu Dolnym 55 7 -3 

SP w Starej Łomnicy 42 11 +4 

SP w Pławnicy 67 10 0 

SP w Wilkanowie 71 16 +5 

SP w Gorzanowie 34 8 0 
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SP WSE w Starym 
Waliszowie 

65 13 +2 

Gimnazjum nr 2 259 76 -35 

Gimnazjum dla Dorosłych 95 23 -1 

 
       W związku z reformą przygotowaną przez MEN w roku szkolnym 2009/2010 rodzice 
mieli pierwszy raz możliwość zapisania 6-latka do szkoły podstawowej. Próg szkoły 
podstawowej 1 września br. przekroczyło jednakże zaledwie dwoje 6-latków. Dane te 
jednoznacznie obrazują, że w naszej Gminie obniżenie wieku obowiązku szkolnego – 
podobnie jak w całym kraju nie spotkało się z większym zainteresowaniem. 
 

2. Kwestie kadrowe  
     Z dniem 1 września br. na kolejną 5-letnią kadencję zostali powołani w trybie 
bezkonkursowym za zgodą Dolnośląskiego Kuratora Oświaty dotychczasowi dyrektorzy 
szkół podstawowych w Pławnicy i Starej Łomnicy. W związku z rezygnacją dyrektora 
Gimnazjum dla Dorosłych pod koniec poprzedniego roku szkolnego ogłoszony został 
konkurs na to stanowisko, który wygrała p. Sylwia Susłow, obejmując z dniem 1 września 
funkcję dyrektora. Pomimo spadku liczby oddziałów w Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie do                        
11 w bieżącym roku szkolnym, ze względu na specyfikę szkoły, ogólną liczbę uczniów jak 
również wyniki analizy zakładanej przyszłorocznej organizacji szkoły, na wniosek 
dyrektora utrzymane zostało stanowisko wicedyrektora gimnazjum. 
       Zdecydowana większość kadry zatrudnionej w gminnych jednostkach oświatowych 
posiada kwalifikacje do prowadzenia przydzielonych zajęć. Jednakże dla kilku nauczycieli 
konieczne było uzyskanie zgody kuratora oświaty na zatrudnienie na danym stanowisku. 
Problem ten dotyczył zajęć z następujących przedmiotów:   fizyka, chemia, wychowanie 
przedszkolne. 
       W okresie wakacyjnym w szkołach i kuratorium oświaty pracowały komisje 
kwalifikacyjne w związku z awansem zawodowym nauczycieli. Od 1 września br. liczba 
nauczycieli kontraktowych zwiększyła się o 3 osoby natomiast dyplomowanych o 6 osób. 
 

3. Organizacja pracy jednostek oświatowych  
     Organizacja pracy szkół i przedszkola w nowym roku szkolnym wynika                                 
z zatwierdzonych w miesiącu maju i aneksowanych we wrześniu br. arkuszy 
organizacyjnych. W związku ze zmianą przepisów po raz pierwszy w tym roku szkolnym 
arkusze organizacyjne nie były poddawane procedurze zaopiniowania przez 
Dolnośląskiego Kuratora Oświaty. Arkusze organizacyjne zostały przygotowane przez 
dyrektorów szkół z uwzględnieniem zmian, jakie wprowadzone zostały nowelizacją 
rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej w sprawie ramowych planów nauczania  
w szkołach publicznych. W porównaniu z dotychczasowymi ramowymi planami nauczania, 
nowe „ramówki” przewidują w klasach I-III szkół podstawowych niezmienioną tygodniową 
liczbę godzin obowiązkowych zajęć edukacyjnych w cyklu kształcenia i zmniejszoną z 6 
do 3 tygodniowa liczbę godzin dyrektorskich. W gimnazjach natomiast zwiększono o 6 
tygodniową liczbę godzin obowiązkowych zajęć edukacyjnych , natomiast liczbę godzin do 
dyspozycji dyrektora zmniejszono do 3 w cyklu kształcenia. Wśród obowiązkowych zajęć 
edukacyjnych w gimnazjum znalazły się: drugi język obcy i edukacja dla bezpieczeństwa. 
W roku szkolnym 2009/2010 będą obowiązywały nowe plany nauczania w klasach 
pierwszych szkół podstawowych i gimnazjum oraz dotychczasowe w pozostałych klasach. 
Od nowego roku szkolnego także nałożony został obowiązek zrealizowania w tygodniu  
w ramach etatu oprócz pensum dydaktycznego tzw. „godziny karcianej”, która może być 
przeznaczona na zajęcia opieki świetlicowej, zajęcia pozalekcyjne czy dydaktyczno-
wyrównawcze. Większość dyrektorów wzbogaciła w ten sposób ofertę zajęć 
pozalekcyjnych. 
      Zestawienie zbiorcze zawierające dane dotyczące organizacji placówek oświatowych 
wygląda następująco: 
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Nazwa 
jednostki 

Oddziały Liczba etatów 
pedagogicznych  
przeliczeniowych 

Liczba godzin 
ponadwymiarowych 

Liczba etatów 
administracyjnych 
i obsługowych  

SP nr 1 17 30,17 110 11 

SP nr 2 12 20,34 73,37 8 

SP Długopole 7 9,99 16,77 2,75 

SP Wilkanów 7 9,65 20,72 3 

SP Pławnica 7 10,6 33,21 3 

SP Stara 
 Łomnica 

7 7,83 27,4 3 

Gimnazjum  
nr 2 

11 24,67 48 6,5 

Przedszkole 
nr 2 

11 16,43 26 15 

Gimnazjum 
dla Dorosłych 

3 3,13 ---- umowy-zlecenia 

 
4. Baza dydaktyczna  

     W okresie wakacyjnym na poprawę stanu bazy oświatowej przeznaczono blisko  
598.662 zł, z tego – na remonty w przedszkolu 20.000 zł i 578.662 zł na remonty  
w szkołach.  We wszystkich jednostkach trwały prace porządkowe oraz drobne remonty  
i konserwacje. Dużo prac udało się wykonać dzięki zaangażowaniu rodziców uczniów. 
     Wykaz prac remontowych i porządkowych, które zostały przeprowadzone w okresie 
wakacyjnym oraz zadań, które w tym okresie zostały rozpoczęte i nadal są kontynuowane 
przedstawia się następująco: 

 

Nazwa 
jednostki 

Zakres prac Stan 
zaawansowania 

Wartość 
zadania 

Źródło 
finansowania 

Szkoła 
Podstawowa  
nr 1 

- remont dachu  
na budynku szkolnym 

w trakcie (termin 
zakończenia 
prac – 
30.11.2009 r.) 

339.411,00zł 139.738 MEN 
pozostałe – środki 
własne Gminy  

 - instalacja w budynku 
szkoły hydrantów 
 ppoż.  
 

zakończono 15.000,00 zł środki z budżetu 
szkoły 

 - remont ogrodzenia 
boiska szkolnego 

zakończono 35.000,00 zł 2.000 zł – 
odszkodowanie 
28.000 zł - Gmina 
5.000 zł - środki 
pozabudżetowe 

 - pomalowane 2 sal 
lekcyjnych, biblioteki 
szkolnej, 2 szatni 

zakończono -------------- środki  
pozabudżetowe   
 i wkład pracy 
 rodziców 

Szkoła 
Podstawowa  
nr 2 

- wymiana nawierzchni 
jezdnej i chodników 
przy szkole 

zakończono 96.697,31 zł środki własne 
Gminy 

 - pomalowanie parteru 
 i holu szkoły 

zakończono 2.999,00 zł środki z budżetu 
szkoły 

 - utwardzenie parkingu 
samochodowego 

zakończono ------------ nieodpłatne 
wykonanie przez 
 rodzica 
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Szkoła 
Podstawowa  
w Długopolu 
Dolnym 

- wyremontowano 
więźbę dachową oraz 
strop nad 
pomieszczeniem 
magazynowym, 
przebudowa komina i 
 wykonanie wentylacji 
nawiewnej, malowanie 
korytarzy i 
pomieszczeń szkoły 
- malowanie urządzeń 
 na placu zabaw oraz 
modernizacja boiska 
szkolnego 
 

zakończono 
 
 
 
 
 
 
 
 
w trakcie 
 
 

19.000,00 zł 
 
 
 
 
 
 
 

1500,00 zł 
 

środki z budżetu 
szkoły  
 
 
 
 
 
 
środki Gminy  
w ramach grantu 
„Zadbaj o swoje 
 środowisko” 

Szkoła 
Podstawowa  
w Wilkanowie 

- wymieniono stolarkę 
okienną 
 
- urządzono nowe 
pomieszczenie dla 
przedszkolaków oraz 
zaadaptowano 
pomieszczenie 
gospodarcze na 
szatnie, malowanie 3 
sal lekcyjnych 
 
- wykarczowano pnie 
ściętych topoli przy 
boisku szkolnym 

zakończono 5.000,00 zł 
 
 

2.062,50 zł 
 
 
 
 
 
 
 

732,00 zł 

środki z budżetu 
szkoły,  
 
1482,50 - środki  
z Rady Rodziców,  
580 - budżet szkoły 
 
 
 
 
 
środki własne 
 Gminy 

Szkoła 
Podstawowa  
w Starej 
Łomnicy 

- wymiana okien 
 
- wykonanie 
oświetlenia 
zewnętrznego 
 
- inne prace 
porządkowe wraz 
z uzupełnieniem 
wyposażenia 
szkolnego  

Wykonano 18.983,00 zł 
 

561,20 zł 
 
 

410,40 zł 
 

 
 
środki z budżetu 
szkoły  

Szkoła 
Podstawowa 
w Pławnicy 

- wymiana stolarki 
okiennej, 18 okien 
 
- malowanie dwóch sal 
lekcyjnych, korytarzy,  
odnowienie elewacji 
zewnętrznej części 
budynku szkoły, 
malowanie parapetów, 
stoliczków 
uczniowskich, 
lamperii, uzupełnienie 
ubytków  
w poszczególnych 
salach lekcyjnych. 

wykonano 15.000,00 zł 
 
 

866,00 zł 

środki z budżetu 
 szkoły  
 
środki z budżetu 
 szkoły 
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Gimnazjum nr 2  
w Wilkanowie 

- remont posadzki  
w sali lekcyjnej 
 
- malowanie klas, 
drzwi i szafek 
uczniowskich 
 
- malowanie zacieków 
na korytarzu 

wykonano 
 
 
 
 
 
 

19.919,35 zł 
 
 

3.300,00 zł 
 
 

2.220,40 zł 

środki z budżetu 
szkoły  
 
środki z budżetu 
szkoły 
 
odszkodowanie 
PZU 
 

Przedszkole  
nr 2  

- remont pomieszczeń 
kuchennych i 
magazynów 
żywnościowych 
 

wykonano 20.000,00 zł  środki własne 
 Gminy 

 
      Ponadto jedna z miejskich szkół – Szkoła Podstawowa nr 2 zaaplikowała do projektu 
edukacyjnego dla szkół współfinansowanego ze środków unijnych „Pracownia 
przyrodnicza w każdej Gminie” i wstępnie została zakwalifikowana do udziału w projekcie. 
Dzięki temu wkrótce w tejże szkole zostanie uruchomiony nowoczesny gabinet do nauki 
przyrody, wyposażony m.in. w 6 stanowisk doświadczalnych z laptopami, zestawami do 
przeprowadzania doświadczeń i tablicą interaktywną. W ramach projektu nauczyciele 
objęci zostaną dokształcaniem i doskonaleniem  zawodowym. Wartość zadania 
oszacowana została przez instytucję wdrażającą na kwotę 120 tys. zł. Wkładem własnym 
Gminy w projekcie będzie  wykonanie remontu sali przeznaczonej na pracownię oraz jej 
wyposażenie w meble za kwotę 28 tys. zł. Z pracowni będą mogli korzystać również 
uczniowie  z innych  szkół podstawowych Gminy. 
     W okresie wakacyjnym otrzymaliśmy również dofinansowanie na rozszerzenie 
istniejących zestawów do monitoringu wizyjnego w dwóch szkołach podstawowych 
miejskich oraz w Gimnazjum nr 2, w łącznej kwocie 15.517 zł. Ze środków tych 
uzupełnionych o wkład własny Gminy w kwocie 8.200 zł zostaną zakupione  
i zainstalowane dodatkowe kamery w powyższych placówkach, co powinno wpłynąć na 
wzrost poziomu bezpieczeństwa uczniów.  
     Pomimo tak niewielkiego zainteresowania możliwością zapisania dzieci sześcioletnich 
do szkół podstawowych wszystkie wiejskie szkoły podstawowe a także Szkoła 
Podstawowa nr 1 przystąpiły do rządowego programu „Radosna szkoła” przygotowanego 
z myślą o wdrożeniu reformy. W ramach Programu Gmina zaaplikowała o kwotę 35.991 zł 
z przeznaczeniem  na wyposażenie sal lekcyjnych w pomoce dydaktyczne służące 
rozwojowi aktywności psychoruchowej dzieci 6 i 7-letnich (materace, drabinki, tory 
przeszkód, układanki itp.). Zgodnie z zamieszczonymi informacjami na stronie internetowej 
MEN przyznana kwota wsparcia finansowego w ramach programu wynosi 35.621 zł. 
      Ponadto w związku ze wzrostem zainteresowania edukacja przedszkolną w naszej 
Gminie w miesiącu czerwcu br. Przedszkole nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej złożyło kolejny 
wniosek w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki o dofinansowanie projektu pn. 
„Przedszkole marzeń dla wszystkich” na ogólną kwotę 1.291.280 zł, w ramach którego 
planowane jest m.in. uruchomienie 2 nowych oddziałów przedszkolnych dla 50 dzieci 3-
letnich, adaptacja pomieszczeń na nowe oddziały, wzbogacenie oferty zajęć dodatkowych, 
zakup nowych pomocy dydaktycznych i wyposażenia. Realizacja projektu zaplanowana 
została na 3 kolejne lata. Na dzień dzisiejszy wniosek przeszedł oceną formalną i został 
skierowany do oceny merytorycznej. 
      W partnerstwie z Fundacją Edukacji Przedszkolnej został również przygotowany  
i złożony wniosek o uruchomienie -małego przedszkola w miejscowości Wilkanów.  

 
5. Transport uczniów do szkół i przedszkoli 

      Zmiana planu nauczania dla klas I gimnazjum, której następstwem jest dłuższy pobyt 
uczniów w tej szkole spowodowała konieczność organizacji kilku dodatkowych kursów 
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autobusami gminnymi dla części najmłodszych uczniów szkół podstawowych, którzy                       
w poprzednich latach jeździli razem z gimnazjalistami. Dotyczy to miejscowości Stary                       
i Nowy Waliszów oraz Młoty. Z tego powodu długość tras autobusów została wydłużona             
o 46 km tygodniowo.  
      Podobnie jak w latach ubiegłych Gmina dowozi uczniów do szkół „gimbusem”                                
(51 miejsc),  autobusem (53 miejsca) oraz dwoma busami (po 13 miejsc). W roku 
szkolnym 2009/2010 z gminnego transportu korzysta 353 uczniów, natomiast 133 uczniom 
Gmina pokrywa koszty transportu do szkoły środkami komunikacji publicznej. Podobnie 
jak w latach ubiegłych refundujemy również Gminie Kłodzko koszty transportu uczniów  
z Piotrowic do Szkoły Podstawowej w Ołdrzychowicach. Koszt miesięczny usługi 
oszacowany został na kwotę ok. 800 zł.  
      W nowym roku szkolnym Gmina zapewnia transport busem będącym w  dyspozycji 
CIS-u bądź zwraca koszty dojazdu do szkół uczniom niepełnosprawnym na podstawie 
zawartych umów z rodzicami. Zwrot kosztów dotyczy wartości zużycia paliwa na trasie 
miejsce zamieszkania- szkoła bądź wydatków poniesionych na zakup biletów PKS/PKP.  

 
6. Programy pomocowe dla uczniów w nowym roku szkolnym 

     Podobnie jak w latach ubiegłych również w bieżącym roku szkolnym rodziny najmniej 
zamożne miały możliwość skorzystania z rządowego programu pomocy uczniom              
w 2009 r. – „Wyprawka szkolna”. W ramach Programu przyznawane jest dofinansowanie 
do zakupu podręczników w kwocie od 150 do 170 zł w szkołach podstawowych i 280 
złotych w gimnazjach. Programem objęci zostali uczniowie klas I-III szkoły podstawowej 
oraz klasy I gimnazjum, pochodzący z rodzin spełniających kryterium dochodowe 
określone w ustawie o pomocy społecznej a także z rodzin zamożniejszych, w których 
występują okoliczności wskazane w tejże ustawie.  
       Dane dotyczące realizacji zadania w naszej Gminie obrazuje poniższa tabela:  

 

Nazwa 
jednostki 

Uprawnieni w 
ramach 

kryterium 
Uprawnieni poza 

kryterium Kwota 

SP nr 1 42 6 7 480 

SP nr 2 11 0 1 750 

SP Długopole 
Dolne 6 3 1 450 

SP Pławnica 8 2 1 560 

SP Wilkanów 8 2 1 540 

SP Stara 
Łomnica 2 2 640 

SP Gorzanów 1 5 920 

SP WSE 5 2 1 050 

ZSO 15 5 5 600 

Gimnazjum nr 2 17 3 5 600 

Razem 115 30 27 590 

  
 
      W bieżącym roku szkolnym będzie kontynuowana realizacja Narodowego Programu 
Stypendialnego, w ramach którego UMiG będzie udzielał pomocy w formie stypendiów                     
i zasiłków szkolnych uczniom z rodzin dotkniętych ubóstwem bądź zdarzeniem losowym. 
Do dnia 15 września br. przyjmowane były wnioski w tej sprawie.  
      Specjalny program pomocowy został skierowany do uczniów pochodzenia romskiego 
Szkoły Podstawowej nr 1 oraz Przedszkola nr 2. Uczniom tym zakupione zostały 
podręczniki   i przybory szkolne w ramach „Rządowego programu na rzecz społeczności 
romskiej w Polsce”, który Gmina we współpracy z jednostkami oświatowymi realizuje od 
2004 r. Dotacja przyznana na ten cel w bieżącym roku szkolnym wyniosła 6500 zł. 
Ponadto 2 uczniów romskich Szkoły Podstawowej nr 1 wspieranych jest stypendiami  
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motywacyjnymi w wysokości 100 i 50 zł miesięcznie. Dotacja otrzymana na ten cel to  
1 200 zł. 
      Również szczególną pomocą w nowym roku szkolnym objęci zostaną uczniowie 
niepełnosprawni, będący mieszkańcami terenów wiejskich w naszej Gminie. Wnioski  
o przyznanie tej formy pomocy należy składać do dnia 30 września br. W ramach 
programu realizowanego przez Gminę od 2 lat będą refundowane koszty związane  
z nauką w szkole (zakup podręczników, wyposażenia szkolnego, podłączenie i opłata za 
internet, dojazdy do szkoły itp.).   
  
Ad 5. 
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka za I półrocze 2009 roku”.   
     2009 r. 
Renata Surma - Burmistrz  -  poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 
zostało wszystkim radnym dostarczone i zostało szczegółowo omówione na wszystkich 
posiedzeniach komisji stałych.  Przedłożono informację z wykonania budżetu gminy za  
I półrocze 2009 roku według zakresu i formy określonej Uchwałą Rady Miejskiej  
w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 21 czerwca 2008 r. Informację sporządzono na podstawie 
sprawozdań półrocznych przyjętych przez Regionalną Izbę Obrachunkową we Wrocławiu 
– Zespół w Wałbrzychu oraz sprawozdania z zakresu zadań zleconych gminie, 
przedłożonego poszczególnym dysponentom środków budżetu państwa. 
Budżet gminy na 2009r  przyjęty uchwałą Nr: XXXV/324/08 Rady Miejskiej  w Bystrzycy 
Kłodzkiej z dnia 19 grudnia 2008 r.  zakładał: 

 planowane dochody budżetowe:    45 836 408 zł 

 planowane wydatki budżetowe:     45 817 316 zł 
w tym: 

 planowane wydatki bieżące:  38 343 689 zł 

 planowane wydatki majątkowe:    7 473 627 zł 

 wynik budżetu- nadwyżka:           19 092  zł 

 planowane przychody :       2 000 000 zł 

 planowane rozchody :       2 019 092 zł 
 

Według stanu na 30 czerwca 2009 roku planowane pierwotnie wielkości uległy zmianie   
i wynoszą: 

 planowane dochody budżetowe:         48 984 103,18 zł 

 planowane wydatki budżetowe:           50 011 370,18 zł 
w tym: 

 planowane wydatki bieżące:     41 197 562,18 zł  

 planowane wydatki majątkowe:  8 813 808,00 zł 

 wynik budżetu: deficyt          1 027 267 zł 

 planowane przychody :          3 005 359 zł 

 planowane rozchody :          1 978 092 zł 
 

W ciągu pierwszych 6 miesięcy 2009 r. ujęte w budżecie wielkości uległy następującym 
zmianom :    

 planowane dochody wzrosły o :   3 147 695,18 zł  - tj. o  6,9 % 

 planowane wydatki wzrosły o :      4 194 054,18 zł  - tj. o  9,2 % 
w tym: 

 planowane wydatki bieżące wzrosły o:      2 853 873,18 zł -  tj. o   7,4 % 

 planowane wydatki majątkowe wrosły o:     1 340 181,18 zł -  tj.  o 17,9 %                              

 planowany deficyt wzrósł o:                 1 046 359 zł   

 planowane przychody wzrosły o :        1 005 359 zł  
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 planowane rozchody zmalały o:                    41 000 zł 
 
Po stronie dochodów zwiększenia są głównie efektem: 
- pozyskania środków na remonty dróg z TFOGR, 
- pozyskania środków na remonty dróg z budżetu państwa w ramach usuwania skutków  
  powodzi oraz Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011, 
- zwiększenia subwencji oświatowej, 
- otrzymania nowych dotacji z budżetu państwa oraz zwiększenia kwot  dotacji wcześniej 
  przyznanych. 
 
Otrzymano z budżetu państwa następujące dotacje celowe: 
- na zadania z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych,  przeznaczone 
na: 

 remonty mieszkań i budynków w ramach "Programu na rzecz społeczności romskiej 
w Polsce” 

 zwrot podatku akcyzowego producentom rolnym 

 przeprowadzenie wyborów do Parlamentu Europejskiego 
- na zadania własne gminy , przeznaczone na: 

 odbudowę infrastruktury drogowo-mostowej po powodziach 

 przebudowę drogi lokalnej w ramach NPPDL 2008-2011 

 wypłatę dodatków dla pracowników socjalnych 

 dożywianie uczniów 

 wypłatę dodatków  dla  pracowników socjalnych 

 pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym 

 zakup wyprawek  szkolnych 
- na zadania realizowane na podstawie porozumień, przeznaczone na : 

 program na rzecz społeczności romskiej: zakup przyborów szkolnych. 
 
Po stronie wydatków zwiększenie zostało skierowane głównie na: 
- remonty dróg, 
- budowę sali gimnastycznej przy Gimnazjum w Wilkanowie, 
- remonty budynków komunalnych, 
- remonty w szkołach : dach w Szkole Podstawowej  nr 1 w Bystrzycy oraz  remont placu  
  i wejścia  w Szkole Podstawowej nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej, 
- 4 projekty finansowane z Funduszu Mikroprojektów w ramach Programu Operacyjnego; 
  Współpracy Transgranicznej:  
     1) Wilkanowsko-Rokynickie szkolne spotkania ponad granicą,  
     2) Promocja przygranicznych regionów turystycznych – zintegrowany system  
         prezentacji miast partnerskich,  
     3) Wzmacnianie powiązań transgranicznych poprzez rozwój współpracy jednostek  
         i organizacji miast,  
     4) Utworzenie regionalnego centrum informacji turystycznej i polsko-czeskiego centrum  
         szkoleń  
- zabezpieczenie środków na realizację projektu współfinansowanego przez Urząd  
  Marszałkowski: zakup specjalistycznego sprzętu ratowniczego, 
- opracowanie dokumentacji technicznych do projektów na 2010 rok z „Odnowy i rozwoju  
   wsi” dla  Gorzanowa i Pławnicy, 
- budowę oświetlenia drogowego w Nowym Waliszowie oraz w Bystrzycy przy ul. Orężnej, 
- remonty wiejskich świetlic i domów kultury, 
- remont i modernizację biblioteki. 
      
Realizacja budżetu gminy na  30 czerwca 2009 rok prezentuje się następująco:   

 wykonane  dochody budżetowe:   20 867 741,54 zł - tj. 42,6 % planu 

 wykonane wydatki budżetowe:                 18 949 992,32 zł - tj. 37,9 % planu 
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w tym: 

 wykonane wydatki bieżące: 18 715 223,38 zł - tj. 45,4  % planu  

 wykonane wydatki majątkowe:         234 768,94 zł - tj.   2,7  % planu 

 wynik budżetu: nadwyżka        1 917 749 22 zł  

 wykonane przychody :        1 307 159,23 zł  - tj.  43,5 % planu 

 wykonane rozchody :          1 232 046,00 zł  - tj.  62,3 % planu 
 

Na koniec I półrocza 2009 roku budżet gminy zamknął się nadwyżką w wysokości:  
1 917 749,22 zł . 

Wypracowana nadwyżka budżetu  to efekt: 
-  niskiej w stosunku do planu realizacji wydatków majątkowych oraz bieżących 
wydatków-remontowych, które są w trakcie wykonywania  i mają zgodnie z umowami 
termin odbioru i zapłaty w II połowie br.   
 
Na koniec czerwca na dług gminy w łącznej kwocie: 12 630 220,84 zł składały się: 

 kredyty i pożyczki: 12 004 203,73 zł 

 zobowiązania wymagalne: 626 017,11 zł 
w stosunku do planowanych dochodów wskaźnik długu wynosi: 25,8%. 
 
W związku z obsługą długu w I półroczu 2009 r. gmina wydatkowała kwotę: 
1 917 592,80 zł, w tym na : 

 raty kredytów i pożyczek: 932 046 zł 

 odsetki od kredytów i pożyczek: 296 102,60 zł 

 spłaty z tytułu udzielonych poręczeń dla ZOZ-u: 689 444,20 zł  
w stosunku do planowanych dochodów wskaźnik obsługi długu wynosi: 3,9%. 

 
Rozrachunki gminy na koniec czerwca 2009 r. prezentowały się następująco: 

 zobowiązania ogółem: 945 526 zł 

 zobowiązania wymagalne: 626 017,11 zł, wystąpiły tylko w  Zarządzie  Budynków 
Komunalnych. 

 należności ogółem: 10 502 053 zł 

 należności wymagalne: 4 980 566 zł 
 

Zaległości gminy wg głównych tytułów prezentuje poniższa tabela. 

Lp Wyszczególnienie 

Zaległości wg grup dochodów 
 %                  

( kol.4/3 ) 
Struktura     

w % stan na 
31.12.2008r. 

stan na 
30.06.2009r. 

1 2 3 4 5 6 

1 Podatki i opłaty 3 353 776 3 641 082 108,6% 73,1% 

2 Dochody z mienia 123 817 331 009 267,3% 6,6% 

3 Mandaty 51 085 47 629 93,2% 1,0% 

4 Zaliczka 
alimentacyjna  

852 252 957 630 112,4% 19,2% 

5 Inne dochody  39 826 3 216 8,1% 0,1% 

 Ogółem należności   4 420 756 4 980 566 112,7% 100,0% 

 

 

Należności wymagalne gminy z tyt. podatków w I półroczu wzrosły w związku z brakiem 
wpłat od syndyka Bystrzyckich Fabryk Mebli (należność BFM  za 6 m-cy  2009 r. wynosi  
270 834 zł) , natomiast zaległości na dochodach z  mienia powstały w związku  ze 
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spóźnioną wpłatą raty za nabyte mienie. Największy wzrost zaległości o 12,4% wystąpił 
na zaliczce alimentacyjnej. 

Realizacja dochodów budżetowych: 

 Plan pierwotny:   45 836 408,00 zł 

 Kwota zmiany planu     3 147 695,18 zł 

 Plan  na 30.06.2009:  48 984 103,18 zł 

 Wykonanie      20 867 741,54 zł  

 % wykonania planu                     42,6 % 
 

Realizację dochodów według  głównych grup źródeł  prezentuje poniższa tabela: 
  

Źródło Plan Wykonanie 
% 

realizacji  
Struktura 

w % 

dochody majątkowe 9 012 117 394 615 4,4% 1,9% 

dotacje z budżetu 
 państwa 8 947 552 4 088 360 45,7% 19,6% 

subwencje 14 706 739 8 405 720 57,2% 40,3% 

podatki i opłaty lokalne 8 385 100 4 496 621 53,6% 21,5% 

udziały w podatkach 
budżetu centralnego 6 448 511 2 642 145 41,0% 12,7% 

pozostałe dochody 
własne  1 484 084 840 281 56,6% 4,0 % 

Razem 48 984 103 20 867 742 42,6% 100,0% 

 
Realizacja wydatków budżetowych 

 Plan pierwotny:   45 817 316,00 zł 

 Kwota zmiany planu       4 194 054,18 zł 

 Plan  na 30.06.2009   50 011 370,18 zł 

 Wykonanie     18 949 992,32 zł    

 % wykonania planu                           37,9% 
 

Realizację wydatków według głównych grup  prezentuje poniższa tabela.  
 

Wyszczególnienie Plan Wykonanie % 

wydatki majątkowe 8 813 808 234 769 2,7% 

wydatki bieżące 41 197 562 18 715 223 45,4% 

w tym:       

wynagrodzenia 11 305 541 5 954 470 52,7% 

pochodne od wynagrodzeń 1 899 824 994 869 52,4% 

obsługa długu 2 231 279 985 546 44,2% 

dotacje 4 654 949 2 083 183 44,8% 

pozostałe wydatki 21 105 969 8 697 155 41,2% 

Razem 50 011 370 18 949 992 37,9% 

 
Struktura wykonanych wydatków  w I półroczu 2009 roku  przedstawia się następująco: 
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wynagrodzenia

31%

wydatki 

majątkowe

1%

pozostałe 

wydatki

47%

obsługa długu

5%

pochodne od 

wynagrodzeń

5%

dotacje

11%

 
 
     Wskaźniki procentowe realizacji poszczególnych grup wydatków ze względu na upływ 
czasu są prawidłowe. Niepokój może budzić wskaźnik 2,7% przy realizacji wydatków 
majątkowych, ale wynika on z tego że wydatki, które są obecnie realizowane mają terminy 
zakończenia w III i IV kwartale, część wydatków majątkowych, które mają być  
współfinansowane ze środków unijnych nie może być realizowane przed  rozpatrzeniem 
wniosków i podpisaniem umów o dofinansowanie.  
W grupie „ wynagrodzenia” wskaźnik 52,7% jest prawidłowy ponieważ  „13-tka” jest 
płacona jednorazowo w ciągu roku, tj. do 31 marca. 
 
  Realizacja przychodów budżetu: 
  Przychody„długoternimowe”: 

 Plan pierwotny:         2 000 000 zł 

 Kwota zmiany planu             1 005 359 zł 

 Plan  na 30.06.2009r.            3 005 359 zł 

 Wykonanie               1 307 159 zł     

 % wykonania planu                     43,5 % 
 
Szczegółową informację o przychodach budżetu przedstawia tabela: 
 

Lp Wyszczególnienie 
Plan 

pierwotny 
Kwota 
zmiany  

Plan po 
zmianie  

Wykonani
e  

%  

1 2 3 4 5 6 7 

I Przychody długoterminowe 2 000 000 1 005 359 3 005 359 1 307 159 43,5% 

  w tym:           

1 
Kredyt do zaciągnięcia   
w 2009r.   2 000 000   2 000 000 0 0,0% 

2 Pożyczki z WFOŚiGW   241 200 241 200 0   

3 
Spłata pożyczek  udzielonych 
przez gminę   0 0 0   

3a 
Spłata pożyczki  przez ZBK 
(należność gł.=470 000 zł) 0 0 0 0   

3b 
Spłata pożyczki przez ZOZ                  
( należność gł.=300 000 zł) 0 0 0 0   

4 Wolne środki z lat ubiegłych   764 159 764 159 1 307 159 
171,1

% 
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II 
Przychody 
krótkoterminowe 300 000 0 300 000 0 0,0% 

  Razem przychody 2 300 000 1 005 359 3 305 359 1 307 159 39,5% 

 
  Realizacja rozchodów budżetu: 
  Rozchody „ długoterminowe” 

 Plan pierwotny:   2 019 092 zł 

 Kwota zmiany planu              - 41 000  zł 

 Plan  na 30.06.2009r.          78 092 zł 

 Wykonanie        932 046 zł 

 % wykonania planu            47,1 % 
 

Szczegółową informację o rozchodach budżetu przedstawia  tabela: 
 

Lp Wyszczególnienie 

Wykonanie  rozchodów budżetu na 30.06 2009 
roku 

Plan 
pierwotny 

Kwota 
zmiany  

Plan po 
zmianie  

Wykonanie  % 

1 2 3 4 5 6 7 

I Rozchody długoterminowe 
 

2 019 092 -41 000 1 978 092 932 046 47,1% 

  w tym:            

1 Spłaty kredytów  (kapitał) 1 864 092 0 1 864 092 932 046 50,0% 

1a   -Spłata kredytu BGK z 2002r. 390 000   390 000 195 000 50,0% 

1b   -Spłata kredytu BGK z 2003r. 184 992   184 992 92 496 50,0% 

1c   -Spłata kredytu PKO z 2005r.  251 604   251 604 125 802 50,0% 

1d   -Spłata kredytu BGK z 2006r. 399 996   399 996 199 998 50,0% 

1e 
  -Spłata kredytu Bank 
Pocztowy z 2008r. 637 500   637 500 318 750 50,0% 

2 
Spłata pożyczki  z 2008r. 
 WFOŚiGW  41 000 -41 000 0 0   

3 Pożyczka udzielona dla MGOK 114 000   114 000 0 0,0% 

II Rozchody krótkoterminowe                  300 000 0 300 000 300 000 100,0% 

  w tym:            

1   -Udzielenie pożyczki dla ZOZ  300 000   300 000 300 000 100,0% 

 
Realizacja przychodów i kosztów  w  zakładach budżetowych: 
 
W formie zakładu budżetowego prowadzony jest Zarząd Budynków Komunalnych  
w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Realizacja planu finansowego jednostki przedstawia się następująco:  
 Przychody:   

Plan po zmianach:          5 554 200 zł 
Wykonanie :                   2 631 085 zł 
% realizacji:                      47  % 

 Koszty 
Plan po zmianach:          5 554 200 zł 
Wykonanie:                2 605 225 zł 
% realizacji:                                47 % 

 Wynik finansowy- zysk:           25 860 zł  
 Należności:             1 676 497 zł, w tym: wymagalne: 1 032 954 zł   
 Zobowiązania:             1 427 098 zł, w tym: wymagalne:    626 017 zł 
  Stan środków obrotowych:   -334 805 zł 
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Przyczyny ujemnego stanu środków obrotowych to nie podnoszenie w poprzednich  latach  
czynszów  za mieszkania komunalne oraz  opłat za  centralne ogrzewanie mieszkań 
komunalnych 
 
Realizacja przychodów i kosztów  w gospodarstwie pomocniczym: 
 
W formie gospodarstwa pomocniczego  jest prowadzone Centrum Integracji Społecznej 
przy Ośrodku Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
 
Realizacja planu finansowego  jednostki przedstawia się następująco: 
 Przychody: 

Plan po zmianach:         1 055 085 zł 
Wykonanie :                       473 615 zł 
% realizacji:                    45  % 

 Koszty 
Plan po zmianach:          1 055 085 zł 
Wykonanie:                      444 117 zł 
% realizacji:                       42% 

 Wynik finansowy- zysk:       29 498 zł 
 Należności:                 9 639 zł 
 Zobowiązania:                     31 zł 
 Stan środków obrotowych:   43 007 zł 
 
Realizacja dochodów i kosztów przez Gminny  Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej: 
 Dochody: 

Plan po zmianach:              169 980 zł 
Wykonanie                           75 948 zł 
% realizacji:                               45 % 

 Koszty 
Plan po zmianach:             174 980  zł 
Wykonanie:                        66 000  zł 
% realizacji:                     38  % 

 Należności:                        0 zł 
 Zobowiązania:                           169 zł 
 Stan środków obrotowych:   19 838 zł  
 
Realizacja przychodów i kosztów  przez gminne instytucje kultury 
- Biblioteka Publiczna: 
 Przychody: 

Plan po zmianach:           497 400 zł 
Wykonanie :                    242 981 zł 
% realizacji:               49 % 

 Koszty: 
Plan po zmianach:             497 400 zł 
Wykonanie:                       255 685 zł 
% realizacji:                 51 % 

 Wynik finansowy- strata:      -12 704 zł 
 Należności:                         0 zł  
 Zobowiązania:                 9 712 zł,  w tym wymagalne:  9 712 zł 
 
- Muzeum Filumenistyczne: 
 Przychody: 

Plan po zmianach:           307 230 zł 
Wykonanie :                    166 490 zł 
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% realizacji:               54 % 
 Koszty: 

Plan po zmianach:             307 230 zł 
Wykonanie:                       147 642 zł 
% realizacji:                48 % 

 Wynik finansowy- zysk:         18 848 zł 
 Należności:                  3 110 zł,  w tym wymagalne:  394 zł   
 Zobowiązania:               26 930 zł,  w tym wymagalne:      0 zł 
 
- Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury: 
 Przychody: 

Plan po zmianach:           1 053 515 zł 
Wykonanie :                       475 815 zł 
% realizacji:                 45 % 

 Koszty: 
Plan po zmianach:             1 053 515 zł 
Wykonanie:                         459 698 zł 
% realizacji:                   44 % 

 Wynik finansowy- zysk:          16 117 zł 
 Należności:                 30 181 zł,  w tym wymagalne:  13 921 zł   
 Zobowiązania:              176 355 zł,  w tym wymagalne:    5 800 zł 

 
Realizacja przychodów i kosztów  przez gminą osobę prawną, nie będącą spółką  
prawa handlowego: Zespół Opieki Zdrowotnej 
 Przychody: 

Plan po zmianach:           7 338 358 zł 
Wykonanie :                    3 713 028 zł 
% realizacji:                 51  % 

 Koszty: 
Plan po zmianach:             7 214 500 zł 
Wykonanie:                       4 106 431 zł 
% realizacji:                   57 % 

 Wynik finansowy- strata:   -  393 403 zł 
 Należności:               674 921 zł,   w tym wymagalne:    0 zł    
 Zobowiązania:         17 411 929 zł,   w tym wymagalne: 2 232 001 zł 
 
W wyniku dokonanej analizy realizacji budżetu za 6 miesięcy 2009 roku stwierdzam, że: 

 w zakresie dochodów plan roczny nie zostanie wykonany, wskazuje na to ze 
względu na upływ czasu niski wskaźnik  realizacji części dochodów własnych  
w tym: 
-  dochody z mienia: 4 % realizacji planu 
-  udziały w podatkach realizowanych przez  budżet państwa:  41 % wykonania    
   planu 
-  opłata skarbowa 35% realizacji planu 
-  podatek od spadków i darowizn 9 % realizacji planu 

 w zakresie wydatków realizacja  w wysokości  38 %  nie powinna budzić zastrzeżeń 
, ponieważ   zakończenie większości prac i zakupów inwestycyjnych oraz zadań 
remontowych przypada na drugie półrocze 2009r. 

 
Biorąc pod uwagę niską realizację planowanych dochodów własnych w III kwartale br.  

należy dokonać korekty budżetu., poprzez zdjęcie z planu nierealnych dochodów  oraz  
w pierwszej kolejności wydatków, których realizacja przesunęła się w czasie w związku  
z oczekiwaniem na rozstrzygnięcia w sprawie złożonych wniosków o dofinansowanie 
projektowanych zadań  ze środków unijnych – ww. zmiany zostały wprowadzone do 
budżetu uchwałą nr XLV/394/09  Rady Miejskiej z dnia 31 lipca 2009 r. 
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Oprócz powyższych uwag  przedstawiona informacja z wykonania budżetu za  
I półrocze 2009 rok  pozwoli Państwu Radnym obiektywnie ocenić przebieg realizacji 
budżetu naszej Gminy. 
 
Ad 6.  
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poprosił Panią 
Burmistrz o informację dotyczącą pierwszego projektu uchwały. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
Poinformowała, ze budżet po zmianach będzie wynosił: 
- Plan dochodów:    43 171 505,18 zł, 
- Plan wydatków:     47 590 772,18 zł, 
- Niedobór-deficyt:     4 419 267,00 zł, 
- Plan przychodów:    6 548 359,00 zł, 
- Plan rozchodów:      2 129 092,00 zł. 
   I. Proponowane zmiany po stronie dochodów są wynikiem: 
- Zwiększenia planu w wysokości 4 140 zł tytułem otrzymanego odszkodowania z  PZU  
   za uszkodzoną w czasie burzy centralę telefoniczną. 
-   Zwiększenia planu w wysokości 2 000 zł tytułem otrzymanej darowizny z Hotelu ABIS  
    w Bystrzycy Kłodzkiej z przeznaczeniem na działalność statutową OSP- zakup krzeseł. 
-   Zwiększenia planu w wysokości 5 000 zł tytułem otrzymanej darowizny od PRDM  
    DROGMOST w Kłodzku z przeznaczeniem na udzielenie pomocy dla dzieci chorych  
    i niepełnosprawnych z gminy Bystrzyca Kłodzka. Dodała, że kwota ta została przyznana  
    dla dwóch osób: dla Karolinki Kosińskiej ze Szkoły Podstawowej nr 1, która potrzebuje  
    specjalnego wózka, który kosztuje ponad 9 000 zł, oraz dla Anny Dudarz również ze  
    Szkoły Podstawowej Nr 1,  u której stwierdzono raka kości. 
-   Zwiększenia planu w wysokości 5 000 zł z tytułu podpisanej umowy z Gminą  
    Kleszczewo na udzielenie dotacji celowej z przeznaczeniem na zakupy rzeczowe  
    o charakterze edukacyjnym dla dzieci z rodzin, które ucierpiały na skutek powodzi 
    w 2009 roku.  
-   Zwiększenia planu w wysokości 400 zł tytułem pozyskanych darowizn pieniężnych od   
    ZPHU RAPMET Rapacz Ryszard Krosownice - 200 zł oraz BS Kłodzko - 200 zł  
    z przeznaczeniem na organizacje Festynu na Piotrowickiej Polanie. 
-   Zwiększenia planu w wysokości 850 zł tytułem otrzymanej z Komendy Państwowej  
    Straży Pożarnej w Kłodzku dotacji dla jednostek ochrony przeciwpożarowej na  
     zapewnienie gotowości bojowej z przeznaczeniem dla OSP w Międzygórzu. 
-   Otrzymaną z PZU Zakład Ubezpieczeń w Opolu darowizną w wysokości 4 000 zł   
    tytułem sponsoringu I Ogólnopolskiego Turnieju Tańca Towarzyskiego. 
-   Otrzymanym przez Gimnazjum Nr 2 w Wilkanowie odszkodowaniem z PZU Inspektorat  
    w Kłodzku w wysokości 2 228 zł za zalanie części budynku podczas nawałnic  
    w miesiącu lipcu br. 
-   Otrzymanym przez Szkołę Podstawową Nr 1 w Bystrzycy Kł. odszkodowaniem z PZU   
    Inspektorat w Kłodzku odszkodowaniem w wysokości 5 993 zł za zalane po powodzi   
    pomieszczenia. 
-   Zwiększenia planu w wysokości 1 800 zł tytułem pozyskanego przez Przedszkole Nr 2  
    dochodu od sklepu NETTO za wynajem terenu pod reklamę. 
-   Zwiększenia planu w wysokości 1 700 zł z tytułu podpisanej z Powiatem Kłodzkim    
     umowy dotacyjnej nr 1 w związku z rozstrzygnięciem V Edycji Powiatowego   
     KONKURSU „Najlepsze inicjatywy społeczności lokalnych w ramach programu  
     Odnowa wsi oraz zachowanie i ochrona dziedzictwa narodowego w powiecie  
     Kłodzkim” na realizację projektu pn. „Żyjmy bezpiecznie z przyrodą na ty”  
     realizowanego przez Radę Sołecką wsi Nowy Waliszów. 
-    Zwiększenia planu w wysokości 1 300 zł z tytułu podpisanej z Powiatem Kłodzkim   
     umowy dotacyjnej nr 2 w związku z rozstrzygnięciem V Edycji Powiatowego  
     KONKURSU „Najlepsze inicjatywy społeczności lokalnych w ramach programu  
     Odnowa wsi oraz zachowanie i ochrona dziedzictwa narodowego w powiecie   
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     Kłodzkim”, na realizację projektu pn. „Wieś oznakowana łatwiej rozpoznawalna”   
     realizowanego przez Radę Sołecką wsi Stary Waliszów. 
-  Zwiększenia planu w wysokości 2 250 zł z tytułu podpisanej z Powiatem Kłodzkim   
   umowy dotacyjnej nr 3 w związku z rozstrzygnięciem V Edycji Powiatowego   
   KONKURSU „Najlepsze inicjatywy społeczności lokalnych w ramach programu   
   Odnowa wsi oraz zachowanie i ochrona dziedzictwa narodowego w powiecie  
   Kłodzkim” na realizację projektu pn. „Przez sport po zdrowie” realizowanego przez  
   Radę Sołecką wsi Wilkanów. 
-  Przeniesienia planu dochodów budżetowych w celu zastosowania prawidłowej   
   klasyfikacji budżetowej. 
-  Dostosowania do zgodności wykonania z planem - urealnienie planu dochodów   
   budżetowych. 
      II. Proponowane zmiany po stronie wydatków są wynikiem: 
-  Wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych. 
-  Realizacji zmian zgłaszanych przez wydziały UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej celem    
    urealnienia planu wydatków. 
-  Realizacji zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne w Bystrzycy Kłodzkiej  
   celem urealnienia planu wydatków. 
-  Zwiększenia planu wysokości 13 656 zł tytułem przyznanej dotacji dla Powiatu  
    Kłodzkiego z przeznaczeniem na dofinansowanie remontu przepustu w miejscowości  
    Stara Bystrzyca. 
-  Zwiększenia planu w wysokości 5.856 zł na wykonanie map i dokumentacji technicznej   
   1 pkt. świetlnego oświetlenia ulicznego w Lasówce.  
-  Wprowadzenia do realizacji przez ZBK w Bystrzycy Kłodzkiej zadania inwestycyjnego -   
    wymiana  pieca CO,  Idzików 77. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 

komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 

     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła: 

Uchwałę Nr XLVII/411/09 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009 

- stanowiącą załącznik nr 2 
 

2. Przewodniczący przystąpił do realizacji następnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Bystrzyca Kłodzka w granicach działki nr 258 we wsi Stara Bystrzyca.  
Do prac nad zmianą obowiązującego studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Bystrzyca Kłodzka, przystąpiono po podjęciu 
przez Radę Miejską uchwały Nr XXXIV/312/08 z dnia 28 listopada 2008 r. 
   
   Zgodnie z procedurą planistyczną określoną w ustawie o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, zebrano niezbędne wnioski zainteresowanych 
organów. Wnioski te oraz analiza inwentaryzacji przyrodniczej gminy Bystrzyca Kłodzka 
posłużyły do opracowania projektu zmiany studium w formie ujednoliconego rysunku           
i tekstu. Następnie zgodnie z nową ustawą z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, sporządzono stosowną prognozę 
oddziaływania na środowisko. 
     W toku dalszych prac uzyskano wszystkie pozytywne opinie i uzgodnienia projektu 
zmiany studium, w tym również Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej              
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w Bystrzycy Kłodzkiej. W trakcie wyłożenia projektu zmiany studium do publicznego 
wglądu nie złożono żadnych uwag.  Dodała też, że chodzi tu o działkę, która znajduje się 
w miejscu, jak wjeżdżamy od strony Polanicy, przy "witaczu". Jest to działka wąska, która 
praktycznie dochodzi do zabudowań w Starej Bystrzycy. Jest to klasa gruntu III, IV, V. Nie 
ma też żadnych zastrzeżeń, aby tą działkę przeznaczyć pod zabudowę usługową, 
mieszkaniową oraz hotelową.  
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 września 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Bystrzyca Kłodzka w granicach 
działki nr 258 we wsi Stara Bystrzyca.  
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/412/09 
w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków  

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bystrzyca Kłodzka w granicach 
 działki nr 258 we wsi Stara Bystrzyca 

- stanowiącą załącznik nr 3 
 
3. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu . 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zamiany działek położonych we wsi Pławnica. Poinformowała, że uzasadnienie do tej 
uchwały nie zmieniło się od proponowanego w miesiącu lipcu na sesji, kiedy to została ta 
uchwała wycofana z porządku obrad. Czyli ze względu na fakt, iż do nieruchomości 
zabudowanej budynkiem mieszkalnym, w którym zamieszkuje Pan Czesław Kopeć, 
oznaczonej w katastrze nieruchomości jako działka nr 513, AM-1, obręb Pławnica, brak 
jest na gruncie dojazdu. Ustalono, iż Gmina Bystrzyca Kłodzka wykona drogę dojazdową, 
a najkrótsza prowadzi od drogi gminnej, oznaczonej jako działka nr 626 poprzez działkę nr 
510, stanowiącą własność Pani Doroty Szczotki. Pismem z dnia 6 listopada 2008 r. 
Państwo Krzysztof i Dorota Szczotka wyrazili zgodę na zamianę części działki nr 510 na 
działkę 524, stanowiącą własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. Dodała, że po trzykrotnej 
wizji w terenie z Komisją Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy ma nadzieję, ze państwo, 
którzy tam byli i widzieli tą sytuację, będą wyrażali swoją pozytywną opinię i będą 
głosowali za podjęciem uchwały. Kontrowersje według niektórych budzi fakt, że działka, 
która jest proponowana p. Szczotka, jest o wiele większa niż grunt, który pozyska gmina. 
Pierwsza wersja zamiany podczas rozmowy z p. Szczotka dotyczyła gruntu  
o powierzchni 1,84 ha i była to działka, która znajduje się nieopodal zabudowań  
p. Szczotka. Na taką propozycję gmina nie wyraziła zgody i w tej chwili propozycja jest 
taka, aby wyrazić zgodę na zamianę działki nr 524, która została wyceniona na kwotę 
23 800 zł. Zdaje sobie sprawę, że pewnie jest to może i wykorzystanie sytuacji i że 
zamiana jest nie ekwiwalentna pomiędzy gminą a Państwem Szczotka, natomiast 
sprzedając nawet działkę budowlaną o powierzchni 0,22 ha w miejscowości Pławnica, nie 
uzyskamy tylu środków, aby wyremontować drogę o długości 460 m, dlatego też jest 
propozycja zamiany tychże działek.  
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 września 2009 r. po 
przeprowadzeniu wizji lokalnej w terenie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie zamiany działek we wsi Pławnica pomiędzy Państwem Szczotka  
a Gminą Bystrzyca Kłodzka. 
3/ Maria Sajewicz - radna - mówi, że ma nadal wątpliwości, co do projektu tej uchwały,  
które zgłaszała na sesji lipcowej, a nie była na ostatnim posiedzeniu Komisji Rolnictwa  
i Zagospodarowania Gminy, ponieważ była poza terenem gminy. Dalej nie wie, co się 
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zmieniło, bo uchwała jest przygotowana w takiej samej formie, jak poprzednio i to, co 
powiedziała Pani Burmistrz, to z tego wynika, że nic się nie zmieniło. Ma też pytanie do 
radcy prawnego, czy w ogóle takie uchwały można podejmować, gdzie nie ma podanej 
konkretnej powierzchni działek – jaka działka za jaką, tylko numery i podana jest część 
działki, ale nie wiadomo, jaka to będzie część tej działki. Tak więc ma wątpliwości, czy 
możemy w ogóle takie uchwały podejmować, bo nigdy nie podejmowaliśmy takich. 
Wszystkie inne do tego czasu zawsze były konkretnie przygotowane i podane 
powierzchnie działek, jakie, na jakie działki zamieniamy. Dla niej jest to bardzo poważna 
sprawa. Przypomina, że p. Burmistrz na lipcowej sesji obiecała, że będą przygotowane 
szczegółowe informacje i wątpliwości, które mieliśmy, miały zostać wyjaśnione tzn. jaki 
jest koszt wykonania tej drogi, ale nadal nie wiemy, za jaką wartość ta droga będzie 
wykonana. W uzasadnieniu do uchwały natomiast jest podane, że nie ma dojazdu, tak 
więc jak nie ma dojazdu, to istnieje coś takiego, jak służebność gruntowa, ale tam dojazd 
jest, gdyż istnieje droga. Tak, więc zgłasza swoje wątpliwości, co do przygotowanego 
projektu uchwały, bo uważa, ze są tu zapisy, które są niezgodne z prawem i nie ma 
konkretnych informacji dotyczących powierzchni działki, co zamieniamy, za co. Powinien 
być podany numer działki i jej powierzchnia, a nie część działki, bo jaka to będzie część, 
to nie wiadomo. Zaznacza, że będzie głosowała przeciwko, bo dla niej jest to 
nieprzygotowany projekt uchwały.  
4/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że nie ma tutaj podanej powierzchni, jeśli chodzi  
o część działki, która jest własnością państwa Szczotki, z tego powodu, że fizycznie nie 
zostało to jeszcze wydzielone i nikt nie może dokładnie w tej chwili tego radnym podać. 
Natomiast tu chodzi o wyrażenie przez radę zgody na zamianę działek. Jeśli będzie taka 
zgoda, wtedy będzie wydzielona działka p. Szczotka i wtedy poda radnym, jaka to będzie 
powierzchnia działki, ponieważ możemy wpisać 3 500 m, a okaże się, że będzie to 3 550 
lub 4 000 m. Dlatego też prosi, aby jej wybaczyć, że nie jest to uściślone, aby potem nie 
było problemu. W momencie, kiedy będzie zgoda rady na tą zamianę, wtedy dopiero 
nastąpi wydzielenie tej drogi.   
5/ Danuta Jończyk - radca prawny - poinformowała, że jeżeli istnieje znaczna różnica 
dotycząca wielkości tych działek, to wtedy jedna ze stron odpowiednio musi dopłacić, ale 
odbywa się to odpowiednio na etapie wykonawstwa, czyli jak tu powiedziała Pani 
Burmistrz, po wyrażeniu zgody na zamianę przez radę, zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami będzie realizowana ta zamiana.  
6/ Jan Szkwarek - radny - zaznacza, że radna Pani Maria Sajewicz chciała wiedzieć, jaka 
by była cena wykonania tej drogi. Mówi, że mając ostatnio trochę czasu, pozwolił sobie 
pojechać sobie do państwa Nowaków i został obliczony koszt wykonania drogi o długości  
460 m, który wyniósłby netto 52 tys. zł. Roboty obejmowałyby korytowanie, nawiezienie 
tłucznia, zawałowanie i utwardzenie.    
7/ Jan Kunicki - radny - mówi, że skoro radny Pan Szkwarek powiedział o kosztach, to 
należało też powiedzieć, że z tej drogi korzystałoby kilka, czy kilkanaście osób, gdyż 
niedaleko znajduje się gospodarstwo agroturystyczne i często ludzie z Polski tam 
przyjeżdżają. Uważa, że te ponad 50 tys. zł dla gminy, to nie jest dużo, a droga byłaby 
wykonana. Działkę można byłoby sprzedać za te 35 tys. zł i poszłaby jak świeże bułeczki, 
bez problemu i już byłaby jakaś kwota, a resztę dołożyłaby gmina i droga byłaby 
wyremontowana dla większej części mieszkańców, rolników, czy gości z Polski. Ponieważ 
jest obecny na Sali obrad Pan Kopeć - bezpośrednio zainteresowany sprawą - 
przypomina, że od początku był za tym, żeby tą drogę zrobić tylko na zasadzie 
wydzielenia i sprzedaży działki, a nie żadnej zamiany, żeby nie dopuszczać do szantażu. 
Tak, więc dziś nic nowego nie powie, obstaje przy swoim, natomiast dziś już nie wie, jak 
droga ma wyglądać, bo przed chwilą dowiedział się, że ma biec gdzieś indziej, gdyż nie 
był na wizji z Pławnicy podczas ostatniego wyjazdu Komisji Rolnictwa. Patrząc od strony 
północnej, to ona będzie szła po granicy drogi, która jest na mapie. Był przekonany, że 
będzie ona przebiegać, mówiąc bezpośrednio, przez środek działki Pana Szczotki, żeby 
skrócić budowę drogi. Okazuje się jednak, że Pan Kopeć będzie musiał dojeżdżać do 
drogi i tym paskiem zjedzie do drogi gminnej. Mówi, że należy jeszcze dodać do kosztów 
zamiany działek, koszty podziału, koszty aktu notarialnego, tak więc te koszty wzrosną i to 
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razem już będzie ponad 40 tys. zł.  
     W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 4 
przeciwnych i 3 wstrzymujących się podjęła:  

Uchwałę Nr XLVII/413/09 
w sprawie zamiany działek położonych we wsi Pławnica 

- stanowiącą załącznik nr 4 
 

4. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Polsko – Czeskie Centrum 
Kultury i Turystyki”. W związku z możliwością pozyskania środków finansowych  
z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska - 
Rzeczpospolita Polska 2007-2013 Gmina Bystrzyca Kłodzka przystąpiła do realizacji 
projektu pn. „Polsko – Czeskie Centrum Kultury i Turystyki” współfinansowanego ze 
środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-
Rzeczpospolita Polska 2007-2013”. W wyniku dokonanych uzgodnień pomiędzy 
partnerami projektu Miasto Usti nad Orlicą – Republika Czeska a Gminą Bystrzyca 
Kłodzka – Rzeczpospolita Polska nastąpiła zmiana nazwy zadania na: „Kraina 
Wspólnych Działań Kulturalnych i Turystycznych”. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 
pn. „Polsko – Czeskie Centrum Kultury i Turystyki”. 
      W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania nad projektem uchwały. 

     Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVII/414/09  
o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 

pn. „Polsko – Czeskie Centrum Kultury i Turystyki” 
- stanowiącą załącznik nr 5 - 

 
5. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009-2013. 
Obowiązujący Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2009-2013 przyjęty został uchwałą 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej Nr XXXVII/329/09 z dnia 30 stycznia 2009 r.  
i zmieniony uchwałą Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej nr XLI/367/09 z dnia 23 maja 
2009 r. i uchwałą  Nr XLVI/402/09  z dnia 28 sierpnia 2009 r. 
WPI ma charakter dokumentu „otwartego”, który powinien podlegać aktualizacji 
wynikających ze zmian dotyczących zadań zawartych w WPI. Potrzeba podjęcia 
przedmiotowej uchwały wynika z konieczności dokonania zmian w nazwie zadania, które 
po zmianie otrzymuje brzmienie: Zadanie nr 29 pn.: „Kraina Wspólnych Działań 
Kulturalnych i Turystycznych.” 
    W związku z tym, że na ww. zadanie będzie składany wniosek o dofinansowanie 
projektu ze środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika 
Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013 wymagane było dokładne określenie nazwy 
zadania przez partnerów projektu. Ponieważ zaistniała sytuacja zmian,  uzasadnionym 
jest również zmiana Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2009 – 2013, który 
otrzyma brzmienie zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 



 21 

uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
na lata 2009-2013. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
 Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:          

Uchwałę Nr XLVII/415/09 
o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  

na lata 2009-2013 
- stanowiącą załącznik nr 6 

 
6. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ulicy     
Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
   Zaznaczyła, że powinien być tu jeden z pracowników Wydziału Urbanistyki i Planowania, 
natomiast nie ma w dniu dzisiejszym kierownika tego wydziału. Poinformowała, że nie wie, 
dlaczego załącznik graficzny do projektu uchwały był przekazywany wszystkim instytucjom 
z zapisem NW/U, czyli budownictwo wielorodzinne i to był z dobrym zapisem, natomiast 
nie wie, jak to się stało, że w projekcie uchwały, który otrzymali radni na poprzedniej sesji 
na mapie był symbol MN/U i jest jej to ciężko wytłumaczyć. W związku z tym po 
rozmowach z pracownikami Nadzoru Prawnego Wojewody jest propozycja, aby uchwałę, 
która była podjęta na poprzedniej sesji uchylić i podjąć ponownie uchwałę w dniu 
dzisiejszym. Pozostała część uchwały byłaby w takiej samej formie, jak ostatnio.      
      Poinformowała, że do opracowania projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego przystąpiono na podstawie uchwały nr XXIX/274/08 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 sierpnia 2008 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego  
w Bystrzycy Kłodzkiej w rejonie ulicy Kolejowej. Zmiana planu umożliwi realizację na tym 
obszarze funkcji mieszkaniowej zgodnie z obowiązującym studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bystrzycy Kłodzka uchwalonym 
przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej uchwałą nr XXXVIII/232/97 z dnia 6 czerwca 
1997 r. Przy sporządzaniu projektu zmiany planu dopełnione zostały wszystkie wymogi 
formalno – prawne wynikające z obowiązujących przepisów, w szczególności ustawy   
z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Projekt planu 
uzyskał komplet pozytywnych uzgodnień wynikających z ustawy jw. Projekt planu był 
wyłożony do publicznego wglądu na okres wymagany przepisami ww. ustawy.  
W wyznaczonym i ogłoszonym terminie wyłożenia i przeprowadzenia dyskusji publicznej 
nad rozwiązaniami i ustaleniami projektu planu oraz w ustawowym terminie 14 dni po 
wyłożeniu planu nie zgłoszono uwag do ww. planu, rozstrzygnięcie czego zostało zawarte 
w załączniku nr 2 do uchwały. 
      Zgodnie z wymogami przepisów ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym integralną częścią uchwały są: 
1/ załącznik nr 2 – rozstrzygnięcie Rady Miejskiej o sposobie rozpatrzonych uwag  
    wniesionych do projektu planu miejscowego; 
2/ załącznik nr 3 – rozstrzygnięcie Rady Miejskiej o sposobie realizacji zadań z zakresu 
    infrastruktury technicznej oraz zasad ich finansowania. 
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 września 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ulicy Kolejowej w Bystrzycy 
Kłodzkiej.   
 W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
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Uchwałę Nr XLVII/416/09  
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego przy ulicy Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 7 

Ad 7.  
Przewodniczący - przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Informacji 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli”.  
Roman Bogdał - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja 
Rewizyjna nie pracowała pomiędzy sesjami, ponieważ posiedzenie komisji odbędzie we 
wtorek 29 września br. i wtedy zostaną wypracowane wnioski w przeprowadzonej kontroli 
w Miejsko Gminnym Ośrodku Kultury oraz zostanie przeprowadzona kontrola Muzeum 
Filumenistycznego.  
 
Ad 8.   
Przewodniczący przystąpił  do realizacji punktu dotyczącego „Informacji Burmistrza”. 
Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła informację z realizacji zadań gminy w okresie 
pomiędzy Sesjami Rady Miejskiej (29.08.2009 r. – 25.09.2009 r.)  
1/ 30.08.2009 r. - Dożynki gminne w miejscowości Ponikwa,  

2/ 31.08.2009 r. - spotkanie z prezesem Uzdrowiska Lądek - Długopole-Zdrój i  
                            przedstawicielem firmy Infrastar z Wrocławia w sprawie uruchomienia  
                             rozlewni wody mineralnej w Szczawinie,  
3/ 03.09.2009 r. - uczestnictwo w projekcie polsko-czeskim „Promyk Radości", 
                          - spotkanie Rady Sołeckiej w Pławnicy w sprawie wyrażenia zgody na   
                             zamianę gruntów pomiędzy pp. Szczotka i Gminą w celu uzyskania drogi  
                            dojazdowej do posesji pp. Kopciów, 
4/ 05.09.2009 r. - wizyta delegacji z gminy partnerskiej Kazimierz w woj. Wielkopolskim i  
                            podpisanie porozumienia na kwotę 35.000 zł jako darowizny dla gminy  
                            Bystrzyca Kłodzka na usuwanie skutków powodzi, 

  - uczestnictwo w Festynie Wiejskim w Piotrowicach, 
  - otwarcie łącznika przy ul. Norwida na osiedlu Asnyka i uczestnictwo w  

                             Festynie osiedla zorganizowanym przez radnych Jana Maleja 
     i Artura Pokorę, 

5/ 06.09.2009 r. - uczestnictwo w dożynkach wiejskich w Pławnicy, Mielniku, Długopolu  
                            Dolnym oraz Ogrodów Działkowych „Zgoda", 
                          - dożynki powiatowe w Kłodzku - uczestnictwo Wiceburmistrz p. Beaty  
                            Hucaluk- Szpanier, wieniec z Ponikwy otrzymał III nagrodę i  
                            dofinansowanie w kwocie 1.200 zł, 
6/ 07.09.2009 r. - spotkanie z pp. Klat z Międzygórza w sprawie wykupu w drodze  
                            bezprzetargowej rowu gminnego i możliwości zainwestowania w budowę  
                            kompleksu sportowego, 
7/ 08.09.2009 r. - spotkanie z przedstawicielami miasta partnerskiego Usti nad Orlicą z  
                            Czech oraz dyrektorami szkół, MGOK, Muzeum Filumenistycznego w   
                            sprawie składania wniosków do EWT na rok 2010, 
8/ 10.09.2009 r. - odbiór drogi Stara Bystrzyca-Szklarka, 
9/ 11.09.2009 r. - spotkanie z Ekscelencją ks. Biskupem Adamem Bałabuchem w sprawie    
                            obchodów św. Floriana w Bystrzycy Kłodzkiej w 2010 roku,  
10/ 12.09.2009 r. - Polsko-Czeski Jarmark Rozmaitości na plantach w Bystrzycy Kłodzkiej, 
11/ 13.09.2009 r. - Wspólne   Muzykowanie   polskich   i   czeskich   zespołów muzycznych     
                              na plantach w Bystrzycy Kłodzkiej. Na projekty: Polsko-Czeski Jarmark     
                              Rozmaitości i na Wspólne  Muzykowanie zostały pozyskane środki z  
                              UE na kwotę 50.000 EURO,  
12/ 14.09.2009 r. - odbiór drogi po remoncie w Międzygórzu (do Pensjonatu „Sarenka"), 
                           - odbiór wybudowanego parkingu w Międzygórzu, 
                           - odbiór drogi po remoncie w Długopolu Dolnym, 
13/ 15.09.2009 r. - spotkanie z kierownikiem budowy, inspektorem nadzoru, wykonawcą   
                              remontu drogi Pławnica-Idzików w sprawie „zdrowych" zasad  
                              wykonywania tego remontu.  Spotkanie z dyrektorem Zarządu Dróg  
                              Powiatowych z Kłodzka,  ks. Janem  Fecko z   Gorzanowa   oraz     
                              radnym powiatu kłodzkiego p. Robertem Dumą w sprawie   
                              koncepcji ruchu drogowego w centrum miejscowości Gorzanów, 
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14/ 17.09.2009 r. - Obchody Dni Sybiraka w Bystrzycy Kłodzkiej, 
                            - spotkanie z przedstawicielami firmy EUROMATCH w sprawie umorzenia    
                               podatku, 
15/ 18.09.2009 r. - uroczyste otwarcie auli po remoncie w Zespole Szkół   
                               Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej, 
                             - zebranie wiejskie w miejscowości Poręba,   
16/ 19.09.2009 r. - Powiatowe zawody strażackie w Bystrzycy Kłodzkiej: 
                              I miejsce- OSP Szczytna, 

                II miejsce - OSP Domaszków, 
               III miejsce - OSP Pławnica, 

                              Serdecznie gratulujemy naszej drużynie miejsca na  podium,  
17/ 20.09.2009 r. - Dożynki wiejskie w Wilkanowie i Starym Waliszowie - uczestniczył  
                                 p.  Tadeusz Zieliński 
18/ Gospodarka lokalowa: 
    - lokale użytkowe przejęte: 2 
    - lokale użytkowe wytypowane do przetargu:0 
    - lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 1 
    - lokale użytkowe oddane w najem w drodze rokowań : 1 
    - pozyskane mieszkania: 2 
    - przydzielone mieszkania: 1 

• po zakończonym remoncie kapitalnym- 1 
• do remontu kapitalnego - 0 

    - zamiany mieszkań: 
• wzajemne (pomiędzy najemcami)- 1 
• z urzędu - 1 

19/ Gospodarka mieniem gminnym: 
     - sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 23 

• mieszkalne: 17 
• użytkowe: 0 
• budynki (budowle): 0  
• nieruchomości niezabudowane: 6, w tym: 

-działki budowlane: 4 (bud. Pensjonat-1, pod garaże-3) 
- grunty rolne - 2 

      - dzierżawa gruntów rolnych (ilość umów): 7 w tym: 
- rolne nowe: 1, przedłużenia - 4 
- przedłużenia na grunty pod garaże - 1 

      - nowa umowa na korty tenisowe (Osiedle Asnyka) - 1 
      - lokale użytkowe oddane w najem: 0  
20/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 37  
21/ Informacja demograficzna: 
    - urodzenia: 7 
    - zgony: 19 
 
Ad 9. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji  punktu „Zapytania radnych”.  
 
2/ Joanna Wilewska - radna - pyta P. Burmistrz, czy wiadomo jej, że ma nastąpić 
likwidacja punktu poczty w Długopolu-Zdroju i jakie ewentualne działania zostały podjęte?  
3/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiedziała, że działania zostały podjęte przy konsultacji 
z dyrekcją we Wrocławiu i otrzymaliśmy skierowanie do punktu w Wałbrzychu, gdyż to tam 
jest rejonizacja i to Wałbrzych zajmuje się nami. Odpowiedziano, że nie chcą oni 
likwidować poczty, ale na pewno chcą w jakiś sposób zagospodarować budynek. 
Podejrzewa, że chodzi o sprzedaż, natomiast nikt nie chciał jej na to pytanie dokładnie 
odpowiedzieć, tylko powiedziano, że są to podjęte jeszcze jak gdyby wstępne prace z ich 
strony odnośnie potwierdzenia sprzedaży tego budynku. Nieoficjalnie od pani, która tam 
pracuje dowiedziała się, że zaproponowano jej poszukanie jakiegoś innego lokum, aby 
mogła być tzw. Agencja Pocztowa, ale nie powiedział tego nikt z kierownictwa poczty. Na 
dzień dzisiejszy jest w kontakcie z panią z Wałbrzycha, która powiedziała, że jeśli tylko 
zostaną podjęte jakieś działania, to oczywiście ją poinformuje, natomiast gmina ze swej 
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strony przygotowuje informację niepokojącą z tego powodu, że mógłby być punkt 
Pocztowy zlikwidowany w miejscowości uzdrowiskowej jaką jest Długopole-Zdrój.  
4/ Jan Szkwarek - radny - mówi, że 15 września br. odbyło się spotkanie z kierownikiem 
budowy, inspektorem nadzoru, jak również wykonawcą drogi Pławnica-Idzików w sprawie 
zdrowych zasad wykonania tego remontu i w związku z tym pyta Panią Burmistrz, czy były 
już prowadzone rozmowy pomiędzy nią a panią Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich 
odnośnie gospodarki wodno-ściekowej. Pyta dlatego, ponieważ przedwczoraj otrzymał 
dwa telefony od mieszkańców Pławnicy, że woda z rowów będzie płynąć przez ich łąkę,  
a następnie do ich posesji. I tak się pewnie będzie działo, ponieważ kiedy pojechał to 
zobaczyć, to faktycznie tak zostało zrobione, natomiast dzisiaj ma być pani inspektor 
nadzoru, ale niestety nie mógł się z nią spotkać, bo jest tutaj. Być może coś się jeszcze 
zmieni w tej sprawie, ale jak dzwonił do Wrocławia do Pani Dyrektor, to powiedziała, że 
takie spotkanie ma się odbyć. Tak, więc jeżeli byłoby to możliwe, to również chciałby  
w tym spotkaniu uczestniczyć, gdyż wskazałby te miejsca, gdzie należałoby coś zmienić  
i poprawić.  
5/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że działania już są podjęte na tej drodze. Jest 
umówiona albo na poniedziałek albo na wtorek, bo będzie ona w te dni we Wrocławiu, tak 
więc ma nadzieję, że z Panią Dyrektor w którymś z tych dni się spotka. Ma rozumieć, że 
chodzi o to, aby Pani dyrektor przyjechała, żeby spotkać się tutaj na miejscu. Jeśli chodzi 
o gospodarkę ściekową, to pierwszy raz słyszy, że jest z tym problem. Miała informacje, że 
jest problem z przejazdem, ponieważ były robione przepusty i jest problem z materiałem, 
który jest tam przekazywany na podbudowę, że jest to nie taki materiał, jaki powinien być. 
Miała też informację, że samochody te duże jeżdżą po naszych drogach gminnych, które 
maja nośność do 8 ton i takie znaki zostały tam przedstawione. Miała również informację  
o drodze gminnej, która prowadzi do posesji Pana Leśniczego Jesionowskiego, aby 
rozwiązać ten problem, czy tez problem murków przy posesji 62, natomiast jeśli chodzi  
o gospodarkę ściekową, słyszy o tym pierwszy raz. Boi się natomiast jednej rzeczy,   
a mianowicie, że jeśli faktycznie zostanie dogłębnie problem rozpatrywany przez 
Dolnośląską Służbę Dróg i Kolei, to myśli, że będą mieć problemy mieszkańcy Pławnicy  
i Idzikowa, jeśli chodzi o ścieki, które wpływają wprost do rowu i tu będzie dopiero 
problem. Obiecała jednak, że podczas spotkania z Panią Dyrektor poruszy sprawę, którą 
zgłosił radny Pan Szkwarek.  
6/ Jan Kunicki - radny - wypowiada się również odnośnie remontowanej drogi Pławnica-
Idzików. Mówi, że nie jest fachowcem, ani też budowlańcem, ale jak widzi, jak ci 
pracownicy obmurowują przepusty, to tylko się śmiać. W dzisiejszych czasach są 
specjalne bloczki betonowe, którymi się porządnie obmurowuje, a nie taką wąska 
kosteczką, czy polnymi kamieniami. Dziwi się temu, bo jest tam na pewno jakiś inspektor 
nadzoru i uważa, że jeśli ktoś to kopnie, to się to rozleci.  
7/ Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że był tu inspektor nadzoru, kierownik 
budowy, wykonawcy i zarządca tego okręgu - Pan Bogusław Bugan-Paszkiewicz  
i rozmawialiśmy na ten temat. Pani Dyrektor z Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei 
przedstawiła nam badania laboratoryjne, co do tego materiału, który tam jest używany  
i wszystko w dokumentach gra, natomiast jak to będzie później, to podejrzewa, że pewnie 
po roku, czy dwóch - zacznie się ta droga nam rozpadać. Odbyło się też dwukrotnie 
spotkanie z Marszałkiem Województwa Panem Szczygłem, byli też panowie sołtysi 
miejscowości przez które biegnie droga i było to wszystko pokazane. To nie jest tak, że my 
jak gdyby nie reagujemy na głosy mieszkańców. Kilkakrotnie rozmawiano też  
z pracownikami i wydaje jej się, że pewnych rzeczy po prostu nie przeskoczymy, 
natomiast ma też informację od kierownika budowy, że pomiędzy 34 a 37 km, czyli górny 
Idzików od godziny 8:00 do godz. 19:00 będą utrudnienia w przejazdach, ponieważ 
rozpoczynają się prace bitumiczne. Miały się one rozpocząć w ubiegłym tygodniu, ale 
przesunęło się to wszystko w czasie i planowanych dni z utrudnieniami ma być 5.  
8/ Adam Popławski - radny - mówi, że jeśli odbędzie się to spotkanie wyjazdowe na  
terenie budowy tej drogi, to chciałby uczestniczyć w nim, ponieważ są zastrzeżenia 
mieszkańców co do wykonania tego zadania. Pierwsze przykłady to są: zasypanie 
przepustów i studzienek burzowych. Przykładowo ta posesja 62 w Idzikowie, gdzie był 
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zjazd z drogi i był przepust o średnicy 1,5 metra – poniemiecki, jeszcze nie odbudowany – 
został w tej chwili zasypany. Podobna sytuacja była przy wjeździe na plac sportowy, gdzie 
było zrobione korytowanie, wyłożone bloczkami, a w tej chwili jest to zasypane niesortem. 
Uważa, że jest to niedbalstwo ze strony pracowników wykonujących remont drogi, a samo 
wykonanie, to należałoby pojechać i zobaczyć, jak to jest robione. Masa bitumiczna jest  
w tej chwili kładziona od górnego Idzikowa, ale jest kładzione tak, że na tą białą warstwę 
lana jest smoła, po której wjeżdżają ciężarówki, aby tą masę wykiprować i zabierają smołę 
kołami. Uważa, że jest to bezsensu i jest jedna wielka porażka.  
9/ Jan Szkwarek - radny - kontynuując temat remontu drogi Pławnica-Idzików potwierdza 
to, co powiedział radny Pan Kunicki czy Pan Popławski, że wykonanie remontu jest 
fatalne. Z kostki, którą odzyskano po wykonaniu innych robót, układa się, a takich rzeczy 
nie powinno się robić. Nie wie, gdzie jest inspektor nadzoru, dlaczego do takich rzeczy się 
doprowadza. Początkowo mieszkańcy i nie tylko, cieszyli się, że ta droga w końcu będzie 
wyremontowana, ale sądzi, że długo nie będziemy cieszyli się z tej drogi, bo nie będzie po 
czy jeździć. Mówi, że był w Idzikowie i widział, jak oni to robią, to szkoda gadać. Jak np. 
firma DROGMOST kładzie pierwszą masę i walec zawałował, to po tym mógł już jechać 
każdy samochód, a tu niestety nie – nikogo nie puszczają, nawet autobusy nie miały 
prawa przejechać.  
 
Ad 10. 
     Przewodniczący w punkcie dotyczącym „Informacji Przewodniczącego Rady”. 
poinformował, że do Biura Rady wpływają pisma wymagające opinii i te są kierowane od 
razu do rozpatrzenia przez komisje stałe.  
Poza tym do Biura Rady wpłynęły też pisma: 
- z Zespołu Opieki Zdrowotnej, które odczytał. Jest to zaproszenie dla mieszańców miasta 
i gminy Bystrzyca Kłodzka na bezpłatne badania, które przeprowadzą lekarze 
następujących specjalizacji: chirurg naczyniowy, laryngolog, chirurg ogólny, ortopeda, 
internista. Ponadto nieodpłatnie będzie można wykonać badanie poziomu cukru we krwi 
oraz ciśnienia tętniczego krwi i EKG. Badani odbędą się w Szpitalu w Bystrzycy Kłodzkiej 
dnia 26 września br. (sobota) w godzinach od 10:00 do 14:00.  
    Poinformował, że następna sesja jest planowana na 29 lub 30 października z głównymi 
punktami:  
a/ Problemy osób niepełnosprawnych - informacja przedstawicieli organizacji działających  
    na rzecz tych osób; 
b/ realizacja programu reintegracji zawodowej i społecznej w Centrum Integracji  
    Społecznej.  
 
Ad 11. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego punktu „Sprawy różne i wolne    
wnioski”.  
 2/ Adrianna Fokkens-Mielczarek - mieszkanka Międzygórza - wypowiada się na temat 
problemu wielu mieszkańców Międzygórza z wodą, z którym boryka się ze swoją rodziną 
już od półtora roku. Cztery lata temu sprowadziła się do Międzygórza i wybrała go, jako 
cudowną, urokliwą miejscowość, ale także jako wspaniały potencjał turystyczny i wciąż 
wierzy, że Międzygórze skazane jest na sukces. Mają małą kawiarenkę w centrum tej 
miejscowości, a cztery lata temu dostali pozwolenie do wybudowanie domu z funkcją 
agroturystyczną z warunkami zabudowy, gdzie ujęcie wodne powinno być z własnego 
źródła. Wtedy nie myśleli nawet o czymś takim, że to własne źródło mogłoby się nie udać. 
Przed rozpoczęciem budowy została wywiercona pierwsza studnia głębinowa i w trakcie 
budowy woda była. Zamieszkali półtora roku temu w nowo wybudowanym domu i okazało 
się, że po tygodniu wielkiego prania, a mają dwójkę małych dzieci, woda po prostu znikła. 
Została wywiercona kolejna studnia głębinowa i w tej chwili mają codziennie około 200 
litrów wody i nikt nie chcę się podjąć już na ich łące budowania dalszych studni, bo mówią, 
że tam po prostu wody nie ma. Najgorsze jest to, że ten dom był budowany  
z funkcją agroturystyczną, czyli mają kredyt na ten cel, ale jak tu zaprosić turystów do 
siebie, jeżeli nie ma wody. Zaznacza, że Pani Burmistrz wie bardzo dobrze o tym 
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problemie, ponieważ pisała dwukrotnie listy i składała w UMiG. Nie jest jedyną osobą  
w Międzygórzu, która nie ma wody, bo jeszcze kilku mieszkańców ul. Wojska Polskiego 
też jej nie ma. Omówiła temat bliżej, aby uświadomić obecnym, jaki to jest niesamowity 
problem w dzisiejszych czasach - brak wody. Na dzień dzisiejszy, dzięki pomocy gminy, 
strażacy co tydzień przywożą im wodę do zbiornika, ale boi się co będzie zimą, kiedy nie 
będzie można np. dojechać, bo jest tam dosyć stromo. Nie wie też, jak będzie działało 
centralne ogrzewanie, ponieważ do tego też potrzebna jest woda, żeby mogła działać 
pompa, a dom jest naprawdę ogromny. Tak więc zwraca się do wszystkich radnych  
i władz gminy z prośbą, żeby bardziej konkretnie spojrzeli na ten problem. Zdaje sobie 
sprawę, że nieraz technika nie pozwala wybudować pompowni, czy też jest to 
spowodowane brakiem pieniędzy, ale prosi o jakiś dialog w tej sprawie ze strony gminy  
i o zrozumienie. Otrzymuje pisma, że na następny rok będą pieniądze na projekt, ale jeżeli 
byłaby możliwość bardziej wytłumaczyć mieszkańcom, co mogliby zrobić w tej sprawie, to 
na pewno oni sami coś w tym kierunku poczynią, bo jest to naprawdę bardzo duży 
problem.  
3/ Renata Surma - Burmistrz - podkreśla, że jak wszyscy słyszeli p. Fokkens-Mielczarek 
otrzymała warunki z ujęciem wody na własnej działce. To nie jest tak, że „my” się 
odżegnujemy, bo zadaniem gminy jest dostarczanie wody, natomiast było jasno 
powiedziane, że z tym może być u Państwa Mielczarek problem i mimo to zdecydowali się 
oni na budowę domu w tym właśnie miejscu. Pytała też nasz Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji, tak jak i też niektóre osoby mówią, że u tych państwa - wprawdzie byłaby to 
woda podskórna, ale jednak - zdałby egzamin budowy studni kopanej - nie wierconej, nie 
głębinowej, ale właśnie kopanej. Tak więc, żeby na dziś rozwiązać ten problem ci państwo 
muszą spróbować jeszcze tego. Natomiast we wtorek na posiedzeniu Komisji Rolnictwa  
i Zagospodarowania Gminy, na którym była obecna Prezes Zakładu Wodociągów  
i Kanalizacji Pani Barbara Konieczna-Morawa - pytała, jakie mogą być ewentualnie 
problemy z wykonaniem sieci wodociągowej właśnie tam do Państwa Mielczanek. 
Okazuje się, że różnica w poziomie jest przeogromna, więc nawet potem samo wykonanie 
wiąże się tam z pewną ilością studzienek grawitacyjnych i innych podobnych rzeczy.  
    Jej pytanie brzmi, czy wszyscy państwo, przez grunty których miałaby ewentualnie 
pójść sieć wodociągowa, wyrażają zgodę na przejście tej sieci przez ich działki. Pyta też, 
czy wszyscy mieszkańcy wyrazili zgodę na przebieg sieci kolektora sanitarnego.  
4/ Adrianna Fokkens-Mielczarek - mieszkanka Międzygórza - mówi, że jeżeli chodzi  
o sieć kolektora sanitarnego, to Pani Burmistrz jest pewnie na nią osobiście zła. Wyjaśniła, 
że było to bardzo emocjonalne, ponieważ nie mieli tej wody i na początku się nie zgodzili 
na budowę kolektora ścieków. Następnie kiedy ona i jej mąż wyrazili już zgodę, to ich 
sąsiadka się nie zgodziła. Poza tym wszyscy inny mieszkańcy jednogłośnie godzą się na 
wodę i wszyscy złożyli podpisy. Ta sąsiadka jest starszą kobietą i ciężko ją namówić do 
czegokolwiek.  Poza tym mówi, że chciałaby mieć wodę, żeby mieć wylewać co do tych 
ścieków. Tak więc na wodę wszyscy się zgadzają. Nie wie, bo nie zna się osobiście na 
przepompowniach itd., ale ostatnio odbyło się zebranie sołeckie, na którym była obecna 
osoba, która pracuje w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji i twierdziła, że podobno do 
restauracji „Krokus” ciśnienie popychałoby wodę.  
5/ Dariusz Krzemiński - radny - mówi, że już trzeci tydzień nie ma światła na  
ul. Międzyleśnej, na części ul. Siennej i Kościelnej, więc pyta, czy w związku z tym są 
podjęte jakieś działania i co jest powodem braku światła.  
6/ Renata Surma - Burmistrz - na początku swojej wypowiedzi odniosła się jeszcze do 
wypowiedzi Pani Fokkens-Mielczarek i mówi, że w przyszłym tygodniu będzie Prezes 
ZWiK-u Pani Barbara Konieczna-Morawa i nie pozostaje nic innego, jak tylko zapytać po 
pierwsze ile będzie kosztowała dodatkowa dokumentacja na prace projektowe 
doprowadzające wodę, a po drugie będzie warunek podjęcia się tych prac, jeśli najpierw 
uzyskamy zgodę wszystkich mieszkańców podpisanych indywidualnie. Ma więc prośbę  
i ma nadzieję, że Pani Fokkens-Mielczarek będzie w tym też pomocna, żeby wszyscy 
właściciele działek, przez których ewentualnie miałaby przebiegać sieć wodociągowa, 
najpierw podpisali zgody, a dopiero później przystąpimy do prac projektowych. Prosi też 
mieć na uwadze to, że wprawdzie po Długopolu-Zdroju i Długopolu Dolnym następnymi 
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miejscowościami czy to do kolektora, czy do wodociągów – to jest właśnie Międzygórze  
i Wilkanów, więc jest jak gdyby czas na prace projektowe.  
Odpowiadając radnemu, Panu Krzemińskiemu mówi, że to nie tylko na tych ulicach nie ma 
prądu, o których mówił, ale też na ulicy Okrzei. Taki więc tzw. własnymi siłami, bo kopią 
tam pracownicy z CIS-u, wymieniany jest cały kabel, bo wszędzie właśnie te kable były 
przyczyną awarii prądu. Na dzień dzisiejszy robiona jest ulica Okrzei, a następnie będzie 
robiona ulica Międzyleśna i stopniowo będziemy wymieniać, ponieważ niestety sieć jest 
sprzed czterdziestu, pięćdziesięciu lat i przez cały czas dopinano do niej tylko następne 
punkty świetlne, aż już nie wytrzymuje.  
7/ Bogdan Krynicki - radny - zgłasza swoje wątpliwości, co do podjętej w dniu 
dzisiejszym uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego przy ulicy Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej, ponieważ Pani Burmistrz 
mówiła, że poprzednia uchwała w tej sprawie będzie anulowana, więc prosi, aby mu 
powiedzieć, w jaki sposób może to być zrobione skoro ta poprzednia jeszcze nie nabrała 
tzw. ważności urzędowej. Pyta, czy my przyjmując tą nową uchwałę, możemy uchylić tą 
poprzednią. Porusza tą kwestię po to, aby później nie było takiej sytuacji, że traci moc 
uchwała, która nigdy tej mocy nie nabrała.  
8/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że ta podjęta wcześniej uchwała jest w tej chwili  
w wydziale związanym z urbanistyką, który sprawdza całą merytorykę tejże uchwały, więc 
prace nad tamtą uchwałą w Urzędzie Wojewódzkim cały czas trwają i ona jest 
przygotowywana do ogłoszenia. Dodaje też, że przedstawiła dzisiejszy projekt uchwały po 
konsultacjach z Urzędem Wojewódzkim i taka podpowiedź ze strony tego urzędu dla nas 
padła, aby w ostatnim paragrafie uchwały był zapis, że traci moc uchwała z 28 sierpnia 
2009 r., więc jest on na sugestię urzędu Wojewódzkiego. Zaznacza, że nie robiłaby tego, 
gdyby nie miała stuprocentowego zapewnienia z Nadzoru Prawnego Wojewody.  
9/ Bogdan Krynicki - radny - mówi, że nasunęła mu się taka wątpliwość, dlatego zapytał. 
Gdyby miał tekst tej uchwały przed sobą, to byłoby mu łatwiej do tego się odnieść, ale nie 
miał tekstu tej uchwały. Natomiast co do tzw. stuprocentowych zapewnień Nadzoru 
Prawnego, to Pani Burmistrz sama wie, na czym to polega. Przyjdzie jakiś inny urzędnik, 
który akurat zastępuje kogoś, kto jest na urlopie, albo na chorobowym i powie, co oni mi tu 
wysyłają i będzie taka sytuacja, że trzeba będzie obydwie uchwały odwołać.  
10/ Ryszard Krząstek - radny - w nawiązaniu do statutu uzdrowiska dla Długopola-Zdroju 
zgłosił problem, który istnieje nadal, choć miał nadzieję, że będzie on rozwiązany 
regulaminem, ale transport ciężki pozostaje nadal i będzie przechodził przez Długopole-
Zdrój. Chodzi o to, aby ograniczyć prędkość tych TIRÓW. Jeżeli byłoby to możliwe, trzeba 
byłoby zastanowić się nad zamontowaniem przynajmniej tych hopków na początku,  
czy w środku. Mówi to w formie dyskusji - nie składa wniosku, ale sytuacja 
bezpieczeństwa tych dzieci, które idą do szkoły, czy też kuracjuszy w Długopolu-Zdroju,  
a nawet spokojnego snu - wymaga tego, aby jakieś działania z naszej strony zostały 
podjęte. Mówi, że wieczorem TIRY nie przejeżdżają  nigdy 40 km/h, one dosłownie gonią 
przez uzdrowisko.  
11/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że ten problem istnieje od iluś tam lat i ma 
nadzieję, że powoli, ale będzie rozwiązany ten problem poprzez budowę przejazdu przy 
ulicy Unii Lubelskiej na wysokości torów. Natomiast pytała ustnie już przedstawicieli Dróg 
Powiatowych, czy istnieje taka możliwość ograniczenia prędkości w Długopolu-Zdroju, ale 
po sesji wystąpi z takim zapytaniem na piśmie, czy będzie możliwość wykonania tzw. 
hopki w centrum uzdrowiska, ale wtedy otrzymała odpowiedź, że niestety nie ma takiej 
możliwości, ponieważ przepisy na to nie pozwalają, bo nie jest to droga ani wewnętrzna, 
ani boczna, gdyż tylko na takich drogach mogą być zamontowane takie spowalniacze. 
Nadmienia, że z mocy ustawy jest tam dozwolona prędkość 40km/h i taki znak znajduje 
się przy wjeździe z jednej, czy drugiej strony Długopola-Zdroju. Będzie prosić patrole 
policyjne, które są wspólnie razem ze Strażą Miejską, aby były wzmożone patrole na tym 
terenie częściej może w ciągi dnia, bo wieczorem aż tak dużo tych TIRÓW nie przejeżdża 
do firmy Mondi Packaging. Ma nadzieję, że pójdzie wtedy fama, że należy właśnie przez 
Długopole-Zdrój przejeżdżać z taką prędkością, jaka jest tam dozwolona, żeby nie płacić 
mandatów.  
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12/ Adam Jaśnikowski - radna - pyta, czy byłaby możliwość postawienia radaru, który by 
na stałe mógł kontrolować prędkość pojazdów.  
13/ Jan Kunicki - radny - wypowiada się odnośnie naszego protestu dotyczącego 
włączenia Nadleśnictwa Bystrzyca Kłodzka do Nadleśnictwa Zdroje z siedzibą  
w Dusznikach i przypomina, że jak likwidowano Wydział Budownictwa w Oddziale  
Zamiejscowym w Bystrzycy Kłodzkiej, to nikt z nas radnych, ani Pani Burmistrz nie 
zgłaszał protestu. Mówi, że w tym Wydziale Budownictwa ludzie załatwiali sprawy od 1945 
roku i powinien on nadal pozostać w Bystrzycy Kłodzkiej. Być może jakąś rozmowę w tej 
sprawie Pani Burmistrz prowadziła, ale nie było żadnego stanowiska samorządów – ani 
bystrzyckiego, ani też międzyleskiego. Jemu było niezręcznie występować w tej sprawie, 
bo on zna „ swoje miejsce w szeregu”. Uważa, że jeżeli Regionalna Dyrekcja Lasów 
Państwowych we Wrocławiu proponuje takie połączenie, to oni wiedzą, co robią i uważa, 
że radni i burmistrz nie powinni się do tego tematu wtrącać, bo mają swoje tematy, których 
nie możemy załatwić. Mówi, że przeniesienie Wydziału Budownictwa z Bystrzycy do 
Kłodzka jest dużo poważniejszym problemem, bo nawet teraz nie ma w naszym Oddziale 
Zamiejscowym Starostwa KASY i ludzie z byle wpłatą muszą stać godzinami na Poczcie. 
Kto korzysta z usług Poczty, to wie, ile tam trwa załatwienie sprawy, a w Oddziale 
Zamiejscowym petenci załatwiają sprawy w Wydziale Komunikacji, w Wydziale Geodezji  
i naprawdę potrzebna byłaby KASA.  
Uważa, ze Nadleśnictwo to jest państwo w państwie, żyje im się dobrze, więc tym 
tematem on by się aż tak bardzo nie zajmował, bo my mamy dużo własnych spraw  
i problemów do rozwiązania.  
14/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że nie było oficjalnego stanowiska rady miejskiej, 
ale było oficjalne stanowisko trzech burmistrzów: Stronia Śląskiego, Międzylesia  
i Bystrzycy Kłodzkiej, które wpłynęło do Zarządu Powiatu i do Rady Powiatu, na które do 
dnia dzisiejszego nie otrzymali żadnego odzewu. Ma jednak nadzieję, że teraz przy nowej 
koalicji, kiedy mamy wicestarostę z Gminy Bystrzyca Kłodzka, do Oddziału 
Zamiejscowego w Bystrzycy Kłodzkiej wróci Wydział Budownictwa i Architektury.  
15/ Czesław Kopeć - mieszkaniec Pławnicy - odniósł się do wypowiedzi radnego 
Kunickiego w sprawie zamiany działek we wsi Pławnica i powiedział m.in., że jeżeli  
p. Kunicki chce, to może mu załatwić działkę, ale na cmentarzu. Za to natomiast, że radny 
Kunicki wyzwał go od kaleków, to odgrażał się sądem.  
16/ Przewodniczący - zwrócił uwagę Panu Kopciowi, że jesteśmy na forum rady i taką 
rozmowę może przeprowadzić indywidualnie z p. Kunickim, ale poza obradami sesji.  
 
Wnioski z sesji: 
Sekretarz sesji poinformowała, że wpłynął do niej jeden wniosek: 
Upoważnia się Panią Burmistrz do wyrażenia dezaprobaty dotyczącej próby włączenia 
Nadleśnictwa Bystrzyca Kłodzka do Nadleśnictwa Zdroje z siedzibą w Dusznikach.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek. 
Rada w obecności 20 radnych, 18 głosami za, przy 2 wstrzymujących się przyjęła 
wniosek.  
 
 
 
Ad 12. Zamknięcie obrad 
      Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji 
za pełnienie odpowiedzialnego obowiązku oraz radnym za czynny udział i  z a m k n ą ł    
o b r a d y  czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej V kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  
o godz. 13.00 
 
 
Protokołowała: Wioletta Regulska 


